
 1 

 
 
 

  ΠΑΣΟΚ – Κίνημα Αλλαγής 
 

 
ΕΡΩΤΗΣΗ  

 
Δευτέρα, 22 Απριλίου 2024 

 
 
 
Προς την Υπουργό: Εργασίας & Κοινωνικών Υποθέσεων κυρία Δόμνα Μιχαηλίδου 
                                                   
 
 
Θέμα: «Ειδοποιητήρια-σοκ σε συνταξιούχους εργαζομένους για επιστροφή στο 
Δημόσιο δεκάδων χιλιάδων ευρώ». 

 
Κυρία Υπουργέ, 

Σοβαρό πρόβλημα σε συνταξιούχους που συνέχισαν να εργάζονται στο Δημόσιο ή τον 

ευρύτερο δημόσιο τομέα έχει προκαλέσει εγκύκλιος του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους 

(Ιούνιος 2023) με την οποία ερμηνεύεται ότι βάσει του άρθρου 11 του ν.4354/2015 οι 

συνταξιούχοι αυτοί πρέπει να αμείβονται σύμφωνα με το μισθό του νεοδιοριζόμενου στο 

δημόσιο. 

Ειδικότερα: ως είναι γνωστό οι ανωτέρω εργαζόμενοι – συνταξιούχοι  εισέπρατταν  ως 

μισθό τα ποσά που τους αναλογούσαν στη βάση του μισθολογικού κλιμακίου που είχαν 

λάβει, όταν βρίσκονταν λίγο πριν από τη συνταξιοδότησή τους. Η ερμηνεία, ωστόσο, που 

δίνεται το έτος 2023 – δηλαδή 8 χρόνια μετά την ψήφιση του ν. 4354/2015!- σύμφωνα με 

το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους, σε συνέχεια πρόσφατης εγκυκλίου που εκδόθηκε από το 

Ελεγκτικό Συνέδριο, είναι διαφορετική. Ερμηνεύεται, με άλλα λόγια, ότι θα έπρεπε τα 

ανωτέρω πρόσωπα  να αμείβονται με το εισαγωγικό κλιμάκιο, δηλαδή με πολύ χαμηλότερη 

αμοιβή. Έτσι , αρκετά χρόνια μετά τη θέση σε ισχύ του ν. 4354/2015 και ενώ οι αρμόδιες 

υπηρεσίες συνέχισαν να καταβάλλουν στους ενδιαφερόμενους μισθούς βάσει του 

μισθολογικού κλιμακίου κατά τη συνταξιοδότησή τους, οι εργαζόμενοι αυτοί καλούνται 

πλέον να επιστρέψουν ποσά που ξεπερνούν σε κάποιες περιπτώσεις ακόμη και τα 30.000 

ευρώ.  

Επειδή δεν είχαν δοθεί σαφείς κεντρικές ερμηνευτικές οδηγίες στους οικείους 

εργοδοτικούς φορείς και τυχόν αναζήτηση των ποσών αυτών παραβιάζει την αρχή της 

δικαιολογημένης εμπιστοσύνης 

Επειδή τα ανωτέρω ποσά έχουν εισπραχθεί καλόπιστα και τυχόν επιστροφή τους 

δύναται να κλονίσει την οικονομική κατάσταση των ανωτέρω συνταξιούχων, 

Επειδή το πρόβλημα είναι γνωστό στο Υπουργείο εδώ και μήνες και , σύμφωνα με 

δηλώσεις του πρώην Υπουργού κ. Άδωνι Γεωργιάδη, ήταν υπό μελέτη προς αναζήτηση 

επίλυσης. 

 

Ερωτάσθε κυρία Υπουργέ: 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

4468

Ημερομ. Κατάθεσης:

22/4/2024
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Προτίθεσθε να αντιμετωπίσετε το ανωτέρω πρόβλημα; Αν ναι, με ποιο τρόπο και εντός ποιου 
χρονοδιαγράμματος; 

 
 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 
 
 
 
 

Γιώργος Μουλκιώτης 
 

Μιλένα Αποστολάκη 
  
 

 
 
 

 




